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СЪВЕТ ЗА ИКОНОМИЧЕСКИ РАСТЕЖ 
 
 

ПРОТОКОЛ 
 
 
Дата: 14 септември 2004 г. 
Времетраене: 10:10 – 12:10 
 
Участници: 
 

1. г-жа Лидия Шулева – заместник министър-председател и министър на 
икономиката 

2. г-н Антон Станков – министър на правосъдието 
3. г-н Любомир Дацов – заместник-министър на финансите 
4. г-н Радослав Бозаджиев – заместник-министър на икономиката 
5. г-н Румен Симеонов – заместник-министър на труда и социалната 

политика 
6. г-н Никола Янков – заместник-министър на транспорта и съобщенията 
7. г-н Петър Денев – главен секретар, Българска стопанска камара 
8. г-жа Наталия Събева – главен юрисконсулт, Българска стопанска камара 
9. г-н Божидар Божинов – председател, Българска търговско-промишлена 

палата 
10. г-н Цветан Симеонов – заместник-председател, Българска търговско-

промишлена палата 
11. г-жа Валентина Зартова – юридически съветник, Българска търговско-

промишлена палата 
12. г-н Васил Василев - председател, Съюз на работодателите в България 
13. г-н Кирко Кирков – председател, Българска международна стопанска 

асоциация 
14. г-жа Андрияна Тошева – изпълнителен директор, Българска 

международна стопанска асоциация 
 
Изготвен от: 
Димитър Цветанов, Координатор на СИР 
Дневен ред: 
 

1. Разглеждане на предложенията на бизнес организациите относно 
Търговския регистър. 

Докладват: Министерство на правосъдието и бизнес организации 
 

2. Възможности за публично - частни партньорства в областта на 
международните икономически отношения. 

Докладва: Министерство на икономиката 
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3. Други. 
 

4. Насрочване и определяне на теми за следващото редовно заседание на 
Съвета. 

 
 
1. Разглеждане на предложенията на бизнес организациите относно 
Търговския регистър. 
 
1.1 Бележки: 
 
г-н Антон Станков, 
министър на 
правосъдието 

Още от встъпването ми в длъжност като министър, 
съм категорично за отделяне на търговския регистър 
от съдилищата и за дефинирането на тази дейност като 
чисто административна. Търговските спорове 
(фирмените производства) е редно да останат в съда. 
Публична тайна е че съпротивата идва от съдилищата. 
На 30 април 2004г. бе създадена междуведомствена 
работна група. Американската агенция за 
международно развитие осигурява подкрепа за този 
процес. Разработена е стратегия, която предвижда 
следните цели: 1. Създаване на регистър на 
юридическите лица в България; 2. Създаване на 
единен електронен регистърен център; 3. Включване 
на други регистри; 4. Създаване на имотен регистър. 
Идеята е Агенцията по вписвания ще извършва 
търговската регистрация. 

г-жа Лидия Шулева, 
министър на 
икономиката 

Ясно е че съпротивата от страна на съдебната власт ще 
бъде много голяма. Проблемът с производството по 
несъстоятелност е изключително сериозен. Бих искала 
да чуя каква е позицията на бизнеса по този въпрос? 

г-н Божидар Божинов, 
председател, БТПП 

В крайна сметка е важно как ще се реализира това 
прехвърляне на практика. Значи ли че няколко хиляди 
съдии могат да дават отпор на примерно милион 
ползватели, които се регистрират. Предлагам в 
междуведомствената работна група да бъдат включени 
и работодателските организации при 50% квота, която 
да оформи законовата рамка за извеждане на 
търговската регистрация извън съда и извършване на 
тази административна работа от Агенцията по 
вписванията. 

г-жа Андрияна 
Тошева, изпълнителен 
директор, БИБА 

Кой е органът, който може да ускори скоростта на 
услугите, например на пререгистрация. Фирмите 
срещат затруднения да получат своя „паспорт”. 
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г-жа Лидия Шулева, 
заместник министър-
председател и 
министър на 
икономиката 

Предлагам разширената работна група да внесе в 
Министерски съвет законопроекта до един месец. 
Това автоматично рефлектира по наши цели, като 
защита на предприемачите и подобряване на бизнес 
средата. За да има резултат трябва да има специален 
закон, както и да се направят съответните промени 
Гражданско - процесуалния кодекс. 

г-н Васил Василев, 
председател, СРБ 

Кога се предвижда да се прехвърли търговския 
регистър от съдилищата към Агенцията по вписвания? 

г-жа Лидия Шулева, 
министър на 
икономиката 

Възможният график е от началото на годината да 
законовата рамка да влезе в сила, необходими са и три 
месеца за прехвърляне на цялата информация към 
агенцията. 

г-н Антон Станков, 
министър на 
правосъдието 

Нужна ни е подкрепата на бизнеса за преодоляване на 
съпротивата от страна на съдебната власт. 

г-н Петър Денев, 
главен секретар, БСК 

Подкрепяме позицията на министър Станков. Това е 
правилната посока в която трябва да върви. 

г-н Кирко Кирков, 
председател, БИБА 

Позицията на БИБА е че държавна структура следва 
да извършва търговската регистрация с някаква форма 
на контрол от страна на бизнеса. 

г-жа Лидия Шулева, 
заместник министър-
председател и 
министър на 
икономиката 

Подкрепям идеята да има по-широка мрежа в странта 
за извършване на вписванията. При нотариатите се 
приватизира системата без да има централен регистър, 
което доведе до възможности за измами. 

г-н Антон Станков, 
министър на 
правосъдието 

Не става въпрос за само за количественото измерение 
например 1300 съдии, а за техните правомощия да 
сезират Върховния съд и други, които не се колебаят 
да използват във всеки един момент. 

г-н Божидар Божинов, 
председател, БТПП 

Не считаме, че е удачно държавна структура да 
извършва търговската регистрация. Има и други 
възможности. Например БТПП има значителен опит в 
тази област и бихме могли да регистрираме. 

 
1.2 Решения: 
 
Експерти на работодателските организации ще бъдат включени в 
междуведомствената работна група, която ще оформи законовата рамка за 
извеждане на търговската регистрация извън съда и ще внесе законопроекта за 
разглеждане в Министерски съвет до един месец. 
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2. Възможности за публично - частни партньорства в областта на 
международните икономически отношения. 
 
2.1 Бележки: 
 
г-жа Лидия Шулева, 
заместник министър-
председател и 
министър на 
икономиката 

Нещата се свеждат до рамково споразумение за 
сътрудничество с бизнес организациите. Основната 
идея е държавата и бизнеса да обединят усилията си за 
увеличаване на износа. 

г-жа Лидия Шулева, 
заместник министър-
председател и 
министър на 
икономиката 

Министерство на икономиката (МИ) разполага с 
ограничен щат. Съществуващите търговските 
представители следва да имат функции на 
икономически съветници. В някои страни има изразен 
интерес за износ, където следва да се обслужват 
интересите на отрасли и фирми. В тази връзка 
считаме, че в тези дестинации трябва да има нова 
форма на търговски представители. Бизнес 
организациите ще ги номинират, а пък Министерство 
на икономиката ще осигури дипломатически статут, 
където има възможност офис. Разходите ще се делят 
по равно, като бизнес организациите ще дадат 
гаранция в размер на едногодишната издръжка на 
лицето. На базата на анализ на състоянието на 
пазарите и възможностите за увеличаване на вноса 
МИ предлага 10 дистинации. Процедурата също е 
изяснена. 

г-н Васил Василев, 
председател, СРБ 

Това е едно много интересно предложение. Смятам, че 
имаме конкретни идеи за реализирането на този 
проект. Например, в Близкия изток съществува голям 
потенциал за увеличаване на износа. Важно е да се 
разпишат отговорностите им от самото начало. 

г-жа Лидия Шулева, 
заместник министър-
председател и 
министър на 
икономиката 

Новите търговски представители в споменатите 10 
дестинации ще представляват да кажем отрасъл 
машиностроене или козметика, по предложение на 
работодателските организации. Други нямат право да 
издигат кандидатури. 

г-н Кирко Кирков, 
председател, БИБА 

Може би това има и по добър вариант. Например, аз 
съм почетен консул на Исландия в България. Мрежата 
от почетни консули би могла да извършва тази работа. 

г-жа Лидия Шулева, 
заместник министър-
председател и 
министър на 
икономиката 

Усилено се развива мрежата от почетни консули. 
Може би трябва да предоставим списък на всички 
почетни консули на работодателските организации, за 
да търсят съдействие от тяхна страна. 
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г-н Радослав 
Бозаджиев, заместник-
министър на 
икономиката 

Единствената възможност за тези хора да имат 
дипломатически паспорт е да имат трудов договор с 
МИ. Предложените от Вас кандидати трябва да 
отговарят на няколко основни изисквания за 
образователен ценз, чужди езици, да издържат тест и 
да се гарантира едногодишната им издръжка. 
Сроковете са следните: след избора на човека е нужен 
около един месец за уреждането дипломатически 
статут и работна виза. 

г-жа Лидия Шулева, 
заместник министър-
председател и 
министър на 
икономиката 

Нямам нищо против да се сложат и количествени 
показатели за работата на новите търговски 
представители. 

г-н Васил Василев, 
председател, СРБ 

Предлагам срока на мандата им да бъде от шест 
месеца. За не повече от три месеца става ясно дали 
някой си върши работата или не. Заедно да 
регламентираме техните задължения. Ако има нужда 
на голям пазар за български продукти може да се 
наложи изпращането на втори човек. 

г-н Кирко Кирков, 
председател, БИБА 

Добре е да се обмисли създаването на Български 
търговски съвет, който да пътува и да подпомага 
увеличаването на износа. Това се прави в много 
страни и може да бъде икономически ефективно.  

г-жа Лидия Шулева, 
заместник министър-
председател и 
министър на 
икономиката 

Ще ви изпратим функциите на сегашните съветници. 
Голяма част от страните работят по този начин – 
търговски представители представляват бизнес 
асоциациите. Искаме асоциацията да заяви, че има 
интерес на даден пазар да представя определени 
отрасли. Предлагам да се изпратят дестинациите, 
проекта на споразумение и изискванията тази седмица, 
а до края на октомври бизнесът да даде предложения 
си. 

г-н Васил Василев, 
председател, СРБ 

СРБ силно подкрепя тази идея за подкрепа на 
българския износ. 

 
2.2 Решения: 
 
Министерство на икономиката ще изпрати на бизнес организациите проект на 
споразумение, анализ на износа и основни изисквания към кандидатите тази 
седмица. 
До края на октомври бизнес организациите ще предоставят предложенията си. 
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3. Други. 
 
3.1 Бележки: 
 
г-жа Лидия 
Шулева, 
министър на 
икономиката 

Какво става с минималната задължителна почасова ставка? 
Много важен въпрос. Има ли становища от бизнеса. В 
момента почасовата ставка е на обидно ниски нива. 

г-н Божидар 
Божинов, 
председател, 
БТПП 

Как бъде определена минималната производителност за 
един час? 

г-н Любомир 
Дацов, 
заместник-
министър на 
финансите 

На 15.09.04 г. пристигат представителите на 
Международния валутен фонд. Целта е да се постигне по 
голяма гъвкавост на пазара на труда и повишаване на 
доходите. Лисабонската стратегия третира този въпрос. 
Няма проблем да се измери общото ниво на 
производителност на българската икономика, като се отчете 
съотношението производителност / почасова ставка в други 
страни ще се получи тази минимална производителност. 
Синдикатите подкрепят идеята за въвеждане на 
минималната задължителна почасова ставка. 

г-н Кирко 
Кирков, 
председател, 
БИБА 

Минимална работна заплата служи за защита на социално 
слабите, които полагат неквалифициран труд. БИБА е 
твърдо зад това да има почасова ставка. 

 
 
4. Насрочване и определяне на теми за следващото редовно заседание на 
Съвета. 
 
Дневният ред ще бъде определен допълнително. 
 


